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Správa  
o činnosti Alumni klubu STU od roku 2014 do roku 2017 

 
       Vážení a milí priatelia,  
      stretávame  sa opäť po troch rokoch, tak ako to máme zakotvené 
v stanovách, na Valnom zhromaždení Alumni klubu STU, aby sme si 
vyhodnotili  naše  pôsobenie.  Navyše sa stretávame v období, kedy má naše 
nepolitické,  dobrovoľné, záujmové  združenie  absolventov a priateľov 
STU milý sviatok: náš alumni klub oslavuje  desiate narodeniny. 
Skvostným umeleckým blahoželaním nám skrášlili tento deň  sólista opery 
SND Pavol Remenár a vynikajúca gitarová virtuózka Miriam Rodriguez 
Brüllová.  
      
     Klub sme založili 14. novembra 2007. Zrodil sa z myšlienky vtedajšieho 
rektora a zároveň prvého predsedu klubu prof. Ing. Vladimíra Báleša, 
DrSc. Patrí mu za to veľké poďakovanie. Je to doposiaľ jediný klub na 
slovenských univerzitách, ktorý už deviaty rok naplno a v prospech svojich 
členov aktívne pracuje. Pri tomto klubovom decéniu by bolo vhodné zvážiť, 
či by nebolo osožné pre históriu pripraviť dokument o pôsobení klubu za 
toto obdobie. Zosumarizovať najmä doterajších 75 Rozhovorov s vedou 
s významnými hosťami. 
      
     Za desaťročie sa nám podarilo na „zelenej lúke“ rozvinúť základnú 
štruktúru a administratívne na pevných základoch postaviť kanceláriu a 
zabezpečiť združenie v súlade s poslaním klubu. V spolupráci s vedením 
STU sa klubu podarilo vdýchnuť život ku spokojnosti našich členov.  
Rozrástla sa aj členská základňa. Hoci u študentov a absolventov 
dlhodobejšie pozorujeme nižší záujem o členstvo, u vysokoškolských 
pedagógov – najmä v dôchodcovskom veku, zaznamenávame pravý opak. 
Potešujúcim faktom je, že počet členov nám postupne pribúda, čo svedčí 
o tom, že  vysokoškolskí učitelia vo výslužbe sa radi vracajú na svoju Alma 
mater. A pribúdajú aj záujemcovia z iných univerzít. V máji 2009, kedy 
sme začali prakticky pôsobiť, sme mali 48 členov. K 9.11.2017 máme 
evidovaných 164 členov. S poľutovaním vás informujeme, že od posledného 
valného zhromaždenia v roku 2014 nás opustilo 6 členov. Traja vystúpili.   
 
      Správna, dozorná rada a výkonný výbor sa stretávali pravidelne, aby 
vyhodnotili prácu klubu a navrhovali aj vylepšenie jeho pôsobenia. 
Všetkým členom týchto orgánov patrí poďakovanie za ich doterajšiu prácu. 
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     Za desať rokov  existencie sa klub stal miestom, kde sa stretávajú 
pedagógovia i študenti zo všetkých fakúlt. Je to zároveň aj prejav úcty 
univerzity ku svojim dlhoročným zamestnancom, ktorí takto s univerzitou 
nestrácajú kontakt. Klub teda, popri možnosti stretnúť sa s osobnosťami 
a ich podnetnými prednáškami z rôznych sfér vedy a výskumu, plní aj  
sociálno-spoločenské  poslanie. Opäť radi adresujeme poďakovanie  
zakladateľovi prof. Ing. Vladimírovi Bálešovi, DrSc. za starostlivosť 
o podujatia klubu a osobnú angažovať na zlepšovaní podmienok jeho 
fungovania. Ako sme už informovali, prof. V. Báleš sa na rokovaní správnej 
rady 18. mája 2017 vzdal postu predsedu klubu z dôvodu čiastočného 
pôsobenia v zahraničí. Poverený vedením klubu do dnešného valného 
zhromaždenia bol prof. Ing. Dušan Petráš, PhD. Poďakovanie prináleží aj 
súčasnému  rektorovi prof. Ing. Robertovi Redhammerovi, PhD. za 
podporu podujatiam klubu, ako aj za účasť pri oceňovaní celoživotnej 
práce  pri jubileách našich členov. Ďakujeme za poskytnutie drobných 
pozorností pre našich prednášajúcich, za ústretovosť pri zapožičiavaní 
zasadacej miestnosti, za ekonomickú podporu  vedeniu kancelárie i za 
pomoc sekretariátu rektora. Poďakovanie patrí aj prof. Ing. Dušanovi 
Petrášovi, PhD., ktorý sa ako hospodár  zodpovedne staral o klubové 
financie.  
      
     O ekonomickej situácii klubu bude v zastúpení hospodára Dušana 
Petráša informovať Ružena Wagnerová.  
 
      Vráťme sa však na naše začiatky. Prvé nosné podujatie klubu pod 
názvom Rozhovory s vedou, sa uskutočnilo v júni 2009, kedy nastúpila 
Ružena Wagnerová. Za toto obdobie sme do konca novembra 2017 
pripravili 75 diskusných fór s významnými osobnosťami zo sféry vedy, 
techniky, ekonomiky, lekárskych a prírodných vied. Viaceré osobnosti 
spomedzi nich po prvýkrát,  práve vďaka alumni klubu, vkročili na pôdu 
STU a prednášali na našej univerzite (Napr. prof. RNDr. Jozef Masarik, 
DrSc., prof. MVDr. Michal Novák, DrSc., primár MUDr. František Veselý 
a mnohí ďalší).  
      
     Prierez hosťami klubu je rozsiahly, ako aj vedeckých oblastí, ktoré 
prezentovali – od elektrotechniky, cez chémiu, strojárstvo, biológiu, 
medicínu, astronómiu, ekonómiu, geológiu, životné prostredie, 
potravinársky priemysel až po architektúru a stavebníctvo. Azda stojí za to 
pripomenúť si pri našom decéniu aspoň zopár z mnohých významných 
hostí.  Prvým  bol ekonóm prof. Ing. Peter Staněk, PhD. z Prognostického 
ústavu SAV. Medzi nás ochotne prišli a obohatili naše poznanie napr. náš 
skvelý fyzik prof. RNDr. Július Krempaský, DrSc., vtedajší predseda SAV 
prof. Ing. Štefan Luby, DrSc.,  prof. RNDr. Katka Horáková, DrSc., prof. 
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Ing. Dušan Bakoš, DrSc., prof. Ing. Ivan Haluška, DrSc., ktorí sú aj našimi 
členmi. Ďalej to boli Ing. Brigita Schmögnerová, CSc., viceprezidentka 
Európskej banky pre obnovu a rozvoj, doc. Ing. Jozef Makúch, CSc., 
guvernér Národnej banky Slovenska, Ing. Dušan Chrenek, vedúci  
zastúpenia Európskej komisie v SR, prof. RNDr. Vladimír Šucha, DrSc., 
generálny riaditeľ Spojeného výskumného centra Európskej komisie, Ing. 
Jarmila Halgašová, riaditeľka Potravinárskej komory Slovenska,  súčasná 
ministerka školstva  JUDr. Mgr. Martina Lubyová, PhD., vedec roka - prof. 
Ing. Marian Valko, DrSc., prof. RNDr. Milan Lapin, DrSc., klimatológ, 
RNDr. Vojtech Rušin, DrSc., astronóm a mnohí ďalší. Slovo dostali aj naši 
mladí, zanietení kolegovia: prof. Ing. Monika Rychtáriková, PhD, zo SvF 
STU, doc. Ing. Martin Weiss, PhD., z FEI STU, Ing. Peter Oláh, zo 
škodovky, (absolvent FA STU),  doc. Ing. Ľubomír Švorc, PhD., z FChPT 
STU a Ing. Martin Donoval, PhD. z FEI STU.  Podľa ich vyjadrení bolo pre 
nich cťou môcť prezentovať výsledky svojej práce v alumni klube.  
Pripomenúť sa žiada osobitne hodnotné stretnutie s kolegami z elitnej 
Slovenskej asociácie Rímskeho klubu, ktorého sa zúčastnili viacerí rektori 
a osobnosti z STU a SAV. Našich členov potešila aj exkurzia v Múzeu 
výpočtovej techniky SAV, kde sme do zbierky prispeli historickým 
školským mikropočítačom.   
      
     Peknou tradíciou sa stalo uctievanie si oslávencov. Mená jubilantov 
pripravujeme i pre rektora STU. Blahoželania posielame k meninám. 
Poďakovania za ne sú veľmi milé a vidno, že  aj takáto drobnosť našich 
členov poteší. Ich poďakovania archivujeme. Zaužívanými sa stali  
gratulácie  k životným jubileám. Zatiaľ predovšetkým u profesorov. 
Zoznam docentov a inžinierov s dátumom narodenia z jednotlivých fakúlt 
nie je k dispozícii. Jubilantom, popri vedení klubu, zablahoželal  aj  rektor 
STU prof. Ing. Robert Redhammer, PhD. Medailou STU ocenil prácu 
profesorov  Štefana Lubyho, Jozefa Jaroška, Júliusa Krempaského, Juraja 
Bízika, Jozefa Slámu a Dušana Petráša. Navyše prof. Katke Horákovej sme 
pri 80-tych narodeninách, za účasti viacerých významných vedeckých 
osobností,  uviedli do života knižku Ako mať zdravý mozog v každom veku. 
Oslávencom sme pripravili kultúrny program súboru Technik.  
 
     O Rozhovoroch s vedou pravidelne informujeme v univerzitnom 
Spektre, aby sa aj nečlenovia,  a vôbec kolegovia na všetkých fakultách 
univerzity, dozvedeli o zaujímavom a podľa vyjadrení členov, hodnotnom 
dianí v klube. Pozvania tlmočíme na stránkach AIS, na web stránke STU a  
posielame ich  tiež na všetky fakulty. Archivujeme fotodokumentáciu 
z každého podujatia klubu, ktorej autorom je Matej Kováč a čiastočne 
Ružena Wagnerová. Archivujeme prednášky našich hostí, ktorí majú 
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záujem nám ich poskytnúť. Prednášky zasielame záujemcom, ktorí o ne 
požiadajú, v prípade ak sa prednášky nemôžu zúčastniť.  
 
      Aj v minulom roku sme zaznamenali zvýšený záujem o prednášky zo 
strany študentov Univerzity tretieho veku (UTV). Viacerí sa stali našimi 
členmi. Ústretová je spolupráca s vedúcou UTV Ing. Martinou Krbaťovou.  
Vzájomne výhodná a výborná je kooperácia s Archívom STU, kde si 
navzájom vymieňame informácie o našich členoch. Poďakovanie patrí 
riaditeľke súboru Technik Ľubici  Meškovej, ktorá nám vychádza v ústrety 
pri hudobnom darčeku jubilantom. Umelecké osvieženie nám hudobníci 
priniesli nielen pri životných jubileách našich členov, ale aj pri jubilejných 
70-tych Rozhovoroch s vedou. Takže  snažíme  sa skultúrňovať naše 
stretnutia a spájať vedu s umením. Aj to je jedno z významných poslaní 
jubilujúceho Alumni klubu STU.  
 
     Pri tejto sviatočnej i pracovnej  príležitosti by som veľmi rád poďakoval 
všetkým našim „alumnistom“ za ich sympatie, podporu a priazeň. Všetkým 
ďakujem za prácu odvedenú v prospech nášho občianskeho združenia. Bez 
vášho výdatného prispenia  by Alumni klub STU nebol takým príťažlivým, 
obohacujúcim a príjemným, akým sa stal a aj je za desaťročie svojej 
existencie. Želám vám to najlepšie zdravie a aby sme sa ďalšie desaťročie  
naďalej radi stretávali na našich obľúbených Rozhovoroch s vedou.  
 
Správu predniesol prof. Ing. Dušan Petráš, PhD. 
Pripravila Ružena Wagnerová 
 
9. 11. 2017 
 
 


